
Vragen en antwoorden n.a.v. inloopbijeenkomst 7 september  

 

1. Waarom is er geen referendum voor een azc gehouden 
De gemeenteraad van Heerenveen heeft op 20 april al besloten in principe voor de komst van 
een azc te zijn. Voorstellen tot het houden van een referendum zijn niet door de raad 
gekomen. 
De raad van gemeente De Fryske Marren heeft nog niet gesproken over een langdurig AZC, 
een referendum is nog niet aan de orde geweest. 
 

2. Hoe wordt er opgetreden bij escalatie?  
De aanpak van problemen met asielzoekers is een gezamenlijke aanpak. Soms vindt de 
overlast op het terrein van de opvang plaats en soms in de publieke ruimte zoals in het 
openbaar vervoer. Op het terrein zelf, is het COA als eerste verantwoordelijk. De maatregelen 
variëren van een corrigerend gesprek tot plaatsing in een speciale handhaving- en 
toezichtlocatie (htl). De politie wordt uiteraard ingeschakeld bij strafbare feiten. Voor 
overlast buiten het opvangterrein zijn gemeente en politie aan zet, in nauwe afstemming met 
het COA. Partijen maken hier afspraken over in een veiligheidsplan.  
 

3. Hoe gaat de gemeente om met de waardedaling van woningen in de omgeving van een azc 
Mocht er sprake zijn van planschade dan volgen wij de reguliere planschade procedure als 
gevolg van bestemmingsplan wijziging. Ook bij de invoering van de omgevingswet is dit 
mogelijk in de vorm van nadeelcompensatie. 
 

4. Wordt er met de komst van een azc extra druk uitgeoefend op de lokale zorg 
De huisartsenzorg voor azc’s wordt verzorgd door GZA (GezondheidsZorg Asielzoekers). Deze 
organisatie maakt deel uit van de Arts en Zorg Groep (AEZ), die in opdracht van het COA 
opereert. De opdracht bevat twee taken, namelijk zorginkoop en eerstelijns huisartsenzorg 
binnen de azc’s, vanuit een huisartsenpraktijk op het terrein. Hierbij wordt samengewerkt 
met onder anderen de GGD. Dit betekent dat de komst van een azc niet meteen leidt tot een 
toenemende druk op de bestaande eerstelijnszorg, waarbij in Heerenveen al sprake is van 
een patiëntenstop. Er dienen eveneens afspraken te worden gemaakt tussen de GGZ en GZA 
over hoe om te gaan met de vraag naar geestelijke gezondheidszorg. Zoals bekend bestaan 
hiervoor in het gehele land wachtlijsten. 
 

5. Gaat een azc gepaard met een toename van diefstallen 
Uit een onderzoek van nu.nl in september 2022, blijkt dat bij een rondgang langs de 30 

gemeenten met de grootste azc’s er sprake is van geen of weinig overlast of criminaliteit in 

de woonomgeving. Onderzoek van het Wetenschappelijk Onderzoek- en 

Documentatiecentrum (WODC), dat in 2015 werd uitgevoerd, ondersteunt het onderzoek van 

nu.nl. Wel is sprake van overlast door een kleine groep in de gemeenten Budel, Cranendonk 

en Delfzijl. In hetzelfde onderzoek van nu.nl wordt door de politie aangegeven dat het 

overgrote deel van de azc bewoners niet voorkomt in incidenten en verdachten registraties. 

 
6. Waarom wacht de gemeente de spreidingswet niet af? 

Op dit moment is de spreidingswet door de tweede kamer gekomen maar nog niet door de 
eerste kamer. Maar dat neemt niet weg dat de druk groot is en beide gemeenten hun 
verantwoordelijkheid willen nemen. 
  

https://www.coa.nl/nl/opvanglocaties-voor-extra-begeleiding-en-toezicht


7. Wie draagt de kosten voor een azc 
De kosten worden gedragen door het Rijk. 
 
 

8. Hoe wordt zorg en onderwijs in een azc geregeld? 
Dit wordt geregeld met het COA en het onderwijs in de regio. 
Er zal aanvullend overleg nodig zijn met de schoolbesturen. Gelet op de tijd die rest tot het 

opengaan van een azc (2027/2028) is er voldoende tijd om hierover goede afspraken te 

maken.  

9. Heeft de stikstofwet gevolgen voor de bouw?  
Het effect van stikstofregulering speelt in de huidige projecten geen rol, deze projecten 
vinden allemaal doorgang. Dit komt omdat Natura 2000 gebieden op grote afstand liggen. 
Bij het eventuele ontwerp van een nieuwe woonwijk zal dit zeker een item zijn waarnaar 
gekeken gaat worden. 
 

10. Mocht er een gezamenlijk azc komen, bij wie kan ik me dan melden bij vragen of 
opmerkingen?  
Indien er sprake is van een gezamenlijk azc dan worden er duidelijke afspraken gemaakt over 
bij wie u terecht kunt met uw vragen, opmerkingen en zorgen. Het is niet de bedoeling dat 
inwoners van het kastje naar de muur worden gestuurd. Een zorgvuldige afhandeling van 
vragen, opmerkingen en zorgen staat voorop.  
 

11. Hoe is de gemeente gekomen tot de voorgestelde locaties? 
De gemeente Heerenveen heeft bij het vaststellen van mogelijk geschikte locaties gekeken 
naar het afwegingskader. Meer informatie hierover vindt u op de website 
www.heerenveen.nl/azcheerenveen. Ook gemeente De Fryske Marren heeft aan de hand 
van criteria uit het locatieonderzoek de meest geschikte locatie gezocht. Dit 
locatieonderzoek wordt op korte termijn openbaar gemaakt. 
 

  

http://www.heerenveen.nl/azcheerenveen


 
 

12. Kan Heerenveen de komst van een azc wel aan 
Uit de ervaringen tot nu toe is gebleken dat Heerenveen dat zeker aan kan. Eerder in de jaren 
negentig van de vorige eeuw is er al een azc geweest. In 2016 was Heerenveen bereid om 
een azc met draagvlak vanuit de gemeenschap te realiseren. Dat ging toen op het laatste 
moment niet door omdat de vluchtelingenstroom toen snel afnam. Recent is nog gebleken 
dat Heerenveen adequaat opvang heeft georganiseerd voor een substantiële groep 
Oekraïners.  
 

13. Hoe komt het COA op 10 personen per woning? 
Het COA rekent standaard met 10 á 15 m2 per persoon aan woonoppervlak. 
 

14. Betreft het 600 gezinnen of maximaal 600 personen 
Een azc op de locatie Heerenveen-west betreft  450 tot maximaal 600 personen.  
 

15. Waarom is er al een brug ingetekend in het zoekgebied? 
Er is nog geen brug gepland in het gebied. Mocht de keuze van beide raden vallen op de 
mogelijk geschikte locatie Heerenveen-West, dan is het wel de bedoeling dat er een fiets- 
wandelbrug komt brug komt naar het centrum van Herenveen, ter ontsluiting van een 
eventuele nieuwe woonwijk en het daarin opgenomen azc. De plek en het ontwerp van een 
brug komen echter pas aan de orde als er een eventuele keuze is gemaakt door de raden en 
zal in samenspraak met de betrokken omwonenden plaatsvinden. 
 

16. Hoelang duurt het voordat er, als er een azc bij Heerenveen-west zou komen, voordat het 
azc er is? 
De inschatting is dat dit 3 tot 4 jaar duurt. 
 

17. Waarom wordt er niet gekeken naar meerdere kleine locaties? 
Uitgangspunten van het COA zijn bij het zoeken naar een locatie van een azc hebben te 

maken met de benodigde oppervlakte, nodig voor zowel huisvesting als faciliteiten voor de 

inwoners van een azc, bijvoorbeeld medische zorg, dagbesteding, recreatie en buitenruimte 

voor bewoners. Het COA hanteert hiervoor een ondergrens om te komen tot een kwalitatief 

goede en betaalbare opvang. Wordt dit verdeeld over meerdere kleinere locaties betekent dat 

voor het COA dat met hetzelfde personeel op meerdere locaties taken moeten worden 

verricht. Voor de bewoners van azc’s betekent dat veel heen-en-weer gereis tussen de locaties 

om gebruik te kunnen maken van de in die situatie over meerdere locaties gespreide 

voorzieningen. Wel zal, bij gemeente Heerenveen, in de besluitvorming over voorkeurslocatie 

voor een azc het aspect van mogelijk twee kleinere mogelijke  locaties expliciet worden 

betrokken. Vanuit de gemeente Heerenveen is steeds het uitgangspunt gehanteerd dat de 

omvang van een azc sterk samenhangt met de locatie. Er dient aansluiting te zijn met de aard 

en schaal van Heerenveen als kern. Dat is ook de reden dat de huidige mogelijk geschikte 

locaties variëren in omvang (tussen 350 en 600 opvangplaatsen). 

 

 

 

 
 



18. Voor hoe lang moet er een azc komen  
Er ligt een verzoek voor een azc met de duur van minimaal tien jaar. Over een eventuele 
verlenging zal de gemeenteraad dan besluiten. 
 

19. Welke criteria hanteert de gemeente Heerenveen? 
De gemeente Heerenveen kijkt expliciet naar; Goede bereikbaarheid. Winkels, voorzieningen en 
onderwijs zijn goed toegankelijk. Veilig en leefbaar voor zowel de inwoners van een azc als voor 
de omwonenden. Passende kwaliteit van gebouwen en terreininrichting op de locatie, ook voor in 
de toekomst. Goed realiseerbaar: hoelang duurt het om te bouwen en in te richten, en hoeveel 

geld gaat het kosten? Deze criteria gelden ook voor gemeente De Fryske Marren. 
 

20. Wat is de invloed van grootschalige woningbouw (AZC) op de natuurzone natuurgebieden 
van Staatsbosbeheer? 
Bij een eventuele keuze voor een azc op de locatie Heerenveen-West zal er ook een nieuwe 
woonwijk worden aangelegd, met daarbinnen een azc. Bestaand natuurgebied zal daarbij 
worden ontzien. Mocht worden gekozen voor deze locatie dan zal er een ontwerpproces 
worden gestart om in samenspraak met een te vormen klankbordgroep (bestaande uit 
omwonenden, betrokken organisaties en bedrijven) te komen tot een goed ontwerp van een 
woonomgeving met daarbinnen ook een azc. 
 

21. Is er een haalbaarheidsonderzoek gedaan mbt een AZC en de omvang van het aantal op te 
vangen asielzoekers? 
Er is uitgegaan van de criteria die het COA hanteert voor oppervlakte van het gebied voor de 
vestiging van een azc. De omvang van de capaciteit  hangt af  van de locatie. Zo hanteert het 
COA aantallen in de mogelijk geschikte locaties in Heerenveen voor een azc van resp. 350 
(locaties Feanplantsoen, Noordplot), 450 (locatie Noordoost)en 600 opvangplaatsen (locatie 
Heerenveen-West).  
 

22. Hoe garanderen jullie zorg voor deze grote groep mensen? Wachttijden voor aanvragen 
wmo ondersteuning en toegang tot jeugdhulp staan al onder druk. 
Op deze vraag kan geen specifiek antwoord worden gegeven. Immers het duurt nog een 
aantal jaren voor ontwerp en vervolgens bouw van een azc is gerealiseerd. Dan hebben we 
pas zicht op de zorgvraag. 
 

23. Gelden er andere criteria voor een groot AZC dan voor een klein AZC? 
Nee.  
 

24. Hoe komt een mogelijk AZC in Heerenveen-West eruit te zien? 
Een azc bij Heerenveen-west wordt onderdeel van een nieuw te realiseren woonwijk. 
 Een voorbeeld van deze opzet is te zien bij het azc Burgum, zoals dat enkele jaren terug is 
opgezet. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Azc Burgum vlak na de bouw in 2021 

 
 
 
 

25. Worden omwonenden actief benaderd voor een klankbordgroep zodra de raad heeft 
besloten Heerenveen-West verder te onderzoeken? 
Ja. Als er een voorkeurslocatie wordt aangewezen door de raad, dan zal er een 
klankbordgroep met omwonenden en betrokken organisaties worden opgericht. COA, politie, 
gemeente en deze klankborgroep gaan gezamenlijk een specifiek veiligheidsplan opstellen 
voor deze locatie. Dit om ervoor te zorgen dat het veiligheidsaspect van meet af aan wordt 
meegenomen bij het ontwerp en inrichting van een azc in relatie met de betrokken 
woonomgeving. Ook zal gezamenlijk met de bewoners van een azc  naar de integratie met de 
woonomgeving worden gekeken. De ervaring leert dat hoe beter de onderlinge integratie 
verloopt hoe minder overlast er zal zijn. 
 
 

26. Is de gemeente Heerenveen financieel toegerust om de extra kosten voor de Jeugdwet en 
Wmo, participatie op te vangen? Zo ja, van welke gelden? 
Op deze vraag kan geen specifiek antwoord worden gegeven. Immers het duurt nog een 
aantal jaren voor ontwerp en vervolgens bouw van een azc is gerealiseerd. Daarnaast is de 
verwachting dat zowel het migratiebeleid als het beleid m.b.t het sociaal domein zullen 
wijzigen bij de aantreding van een nieuw Kabinet 

 
27. Wordt er onderzocht wat de komst van een groot AZC doet met wijk de Greiden? De wijk 

staat al onder druk door de aanwezigheid van o.a. arbeidsmigranten. 
De gemeente is zich bewust van de sociaal-economische situatie in de gemeente Heerenveen 
en dus ook de wijk de Greiden.  Voor iedere mogelijke locatie  acht het college spoedige 
integratie van asielzoekers met de woonomgeving van groot belang. Wij vinden het voor het 
draagvlak zowel van bewoners van het azc als dat van de omgeving noodzakelijk, dat 
omwonenden en andere belanghebbenden kunnen participeren in de ontwikkeling, 
totstandkoming  en het dagelijkse functioneren van het azc. Ideeën en behoeften kunnen op 
die manier van meet af aan een plek krijgen in die ontwikkeling. In het vervolgproces zal 
daarvoor een klankbordgroep worden gevormd met daarin betrokken bewoners, 
organisaties als vluchtelingenwerk, GGD, onderwijs etc. Deze klankbordgroep kan dan samen 
met het COA en de gemeente het ontwerpproces van de gebouwen en het terrein gestalte 
geven. Belangrijk hierin is daarbij  ook het concreet maken van koppelkansen met 
woningbouw, gezamenlijke sport- en recreatiefaciliteiten. 



Na het aanwijzen van een voorkeurslocatie zal samen met de politie, COA, gemeente en de 
genoemde klankbordgroep voorts een integraal veiligheidsplan worden opgesteld, om het 
veiligheidsaspect zo goed mogelijk praktisch en locatie-specifiek in beeld te brengen. 
 

28. Hoe zien jullie de verbinding tot de voorzieningen voor jullie? (nieuwe, extra brug) 
Mocht de keuze van beide raden vallen op de mogelijk geschikte locatie Heerenveen-West, 
dan is het wel de bedoeling dat er een fiets- wandelbrug komt naar het centrum van 
Heerenveen, ter ontsluiting van een eventuele nieuwe woonwijk en het daarin opgenomen 
azc. De plek en het ontwerp van een brug komen echter pas aan de orde als er een eventuele 
keuze is gemaakt door de raden en zal in samenspraak met de betrokken omwonenden 
plaatsvinden. 
 

29. Wat betekent een afname van asielzoekers voor de komst van een groot AZC op locatie 
Heerenveen-West?  
Met name in 2016 en 2017 heeft het COA veel locaties moeten sluiten omdat er minder 
asielzoekers naar Nederland kwamen en de vraag naar opvangplekken dus afnam. Het Rijk 
betaalt het COA per 'beslapen bed', dus er was geen financiering om de opvanglocaties open 
te houden. Het COA wil graag vaste opvanglocaties. Dat zorgt voor rust bij bewoners, 
gemeenten en het COA. Het is voor iedereen duidelijk hoe de situatie is, bewoners hoeven 
niet steeds te verhuizen, ervaren personeel kan behouden blijven en gemeenten kunnen voor 
langere tijd beleid maken voor onderwijs-, zorg- en andere voorzieningen. En, ook niet 
onbelangrijk, langdurige locaties zijn goedkoper dan locaties steeds op- en afbouwen. Het 
kabinet heeft onlangs besloten dat het COA een vaste basiscapaciteit kan aanhouden van 

41.000 plekken. Er is op dit moment geen zicht op afname.  
 

30. Slechts enkele dagen na de raadsvergadering van 19 juli jl. kregen de inwoners al een brief 
over locatie Heerenveen-West. Waarom deze haast vlak voor de zomervakantie? 
De gemeente vond het belangrijk om zo snel mogelijk na de INFO-sessie in de raad van 
Heerenveen omwonenden te informeren over deze locatie, zodat zij dit niet via de pers 
zouden vernemen. Daarom is op de avond van de INFO-Sessie een team door de wijken 
gegaan om omwonenden per brief te informeren.  
 

31. In geval van een onderzoek naar H'veen voor een AZC: wat is de doorlooptijd vh onderzoek 
en op welk termijn start een dergelijk onderzoek na het akkoord van de gemeenteraad? 
Als de gemeenteraad een voorkeurslocatie heeft aangewezen zal in het eerste halfjaar van 
2024 een locatie-specifiek-ontwerp worden gemaakt van de woonomgeving met daarbinnen 
een azc. Daarvoor wordt een klankbordgroep gevormd met betrokken bewoners, 
organisaties als vluchtelingenwerk, GGD, onderwijs etc. Deze klankbordgroep kan dan samen 
met het COA en de gemeente het ontwerpproces van de gebouwen en het terrein en de 
woonomgeving gestalte geven. Belangrijk hierin is daarbij ook het concreet maken van 
koppelkansen met woningbouw, gezamenlijke sport- en recreatiefaciliteiten. 
 

32. De leefomgeving van dassen, vleermuizen en o.a. ijsvogels komt in de verdrukking met de 
komst van een AZC. Wat gaan jullie hieraan doen? 
Uiteraard wordt conform de daarvoor geldende regels, rekening gehouden met aanwezige 
flora en fauna. 
 

33. Statushouders hebben recht op dezelfde zorg als inwoners van de gemeente. Dit betekent 
extra vraag naar huisartsen en bv. Jeugdhulp. Hoe anticipeert het college hierop? 



 Deze vraag staat los van de komst van een azc. Er is een verschil tussen asielzoekers en 
statushouders. Deze mensen hebben de aanmeldprocedure en statusprocedure volledig 
doorlopen en zijn met het ontvangen van een status inwoner van Nederland geworden. 
 

34. Wat gaan jullie onderzoeken als de raad akkoord gaat met locatie Heerenveen-West voor 
een AZC? 
Zie hiervoor het antwoord op vraag 31. 
 

35. Kunt u uitleggen wat het belang van Heerenveen is om voor de locatie Heerenveen-West te 
stemmen? 
De mogelijk beschikbare locatie Heerenveen-West voldoet net als de drie andere mogelijk 
beschikbare locaties in vergelijkbare mate aan de door de raad gestelde criteria. De 
locatiekeuze zal uiteindelijk door de raad worden gemaakt. 
 

36. Wat doen de Heerenveense raadsleden als de Fryske Marren tegen stemmen? 
In het geval dat de gemeenteraad van Heerenveen voor de locatie Heerenveen-West zou 
kiezen en de gemeenteraad van De Fryske Marren niet, dan is er eerst nader overleg nodig.  
 

37. Wie van de gemeenten is bij de locatie AZC in Heerenveen-West verantwoordelijk 
(beleidsmatig, bestuurlijk) 
Er zal bij een gezamenlijke keuze voor de locatie Heerenveen-West een 
bestuursovereenkomst tussen beide gemeenten nodig zijn om de samenwerking tussen beide 
gemeenten ook richting burger zowel beleidsmatig als bestuurlijk transparant te 
organiseren. De beide colleges zijn daarvoor verantwoordelijk. 
 

38. Waarom hebben niet alle inwoners van Rottum een brief gekregen over het AZC? 
Beide gemeenten hebben hun best gedaan om inwoners van de omliggende wijken en 
dorpen zo goed mogelijk te informeren. Daarbij is een verspreidingsgebied aangehouden. Het 
kan zijn dat sommige inwoners onverhoopt geen brief hebben ontvangen of woonachtig zijn 
buiten het verspreidingsgebied.  
 

39. Waarom 3000 woonhuizen op een landelijke, waterrijke locatie in Rottum opofferen voor 
een grote groep mensen die asiel aanvragen?  
Er is geen sprake van de ontwikkeling van een nieuwbouwwijk met 3000 woningen. Het 
betreft de ontwikkeling van een 1e fase van een woonwijk met circa 500 woningen, waarvan 
er maximaal 45 tot 60 (10 personen per woning) ingericht worden als azc. 
Mocht de keuze van de gemeenteraden op Heerenveen-West vallen dan zal bij het 
ontwerpproces van de woonwijk, azc en brug aandacht worden besteed aan de groene en 
blauwe kwaliteiten van het gebied.  
 

40. Is er een risicoanalyse en veiligheidsanalyse gemaakt door de gemeente en/of politie? 
Voor de mogelijk geschikte locaties m.b.t. Heerenveen is de politie gevraagd advies uit te 
brengen. Dat advies wordt bij de afweging van de gemeenteraad betrokken. 
Als er een voorkeurslocatie wordt aangewezen door de raad, dan zal er een klankbordgroep 
met omwonenden en betrokken organisaties worden opgericht. COA, politie, gemeente en 
deze klankborgroep gaan gezamenlijk een specifiek veiligheidsplan opstellen voor deze 
locatie. Dit om ervoor te zorgen dat het veiligheidsaspect van meet af aan wordt 
meegenomen bij het ontwerp en inrichting van een azc in relatie met de betrokken 
woonomgeving. De opgedane ervaringen in Balk, met het tijdelijke AZC, worden hierin 
meegenomen. 
 



41. Hoe komt de infrastructuur er uit te zien bij de komst van een AZC? (veiligheid, aanrijroute) 
Dit zal blijken uit het locatie-specifieke-ontwerp nadat een locatiekeuze is gemaakt.  
 

42. Hoe garanderen jullie dat er geen mensen buiten slapen of er tenten worden geplaatst? 
Een azc in Heerenveen heeft een maximum aantal bewoners, er kunnen nooit meer bewoners 
komen dan er plek is. Het betreft daarnaast geen aanmeldcentrum. De inwoners van het azc 
hebben de aanmeldprocedure al doorlopen en zijn vervolgens overgebracht naar een azc. 
Situaties zoals in Ter Apel zijn dan ook niet aan de orde.  
 

43. Hoe wordt omgegaan met cultuurverschillen op een AZC en dan vooral ook bij het wonen 
in een huis met 10 verschillende mensen? 

Het COA houdt bij het huisvesten van asielzoekers zoveel mogelijk rekening met de talen die 

mensen spreken. Daarnaast kijkt het vooral naar de gezinssamenstelling. Gezinnen en 

alleenstaanden plaatst het over het algemeen in aparte units, en daarbij alleenstaande 

mannen en vrouwen niet bij elkaar. Het kan een hele puzzel zijn om mensen goed bij elkaar 

te plaatsen en tegelijkertijd zo goed mogelijk gebruik te maken van de beschikbare plaatsen.  

 
44. Is er contact met Sudwest-Fryslan? Wat is hun ervaring met een AZC van vergelijkbare 

grootte? 
De Gemeente De Fryske Marren heeft hierover contact gehad met Sudwest Fryslân, waarbij 
de opgedane ervaring in Balk is uitgewisseld. 
 

45. Waarom is Heerenveen-West zo plotseling, haastig toegevoegd aan de al 3 eerder geschikt 
bevonden locaties?  
De gemeente Heerenveen heeft op 7 juni een inloopavond georganiseerd. Tijdens deze avond 
konden inwoners ook locaties aandragen. Ook de locatie Heerenveen-west is hier genoemd. Er 
is steeds gecommuniceerd dat, indien er nieuwe locaties aangedragen worden, deze nader 
bekeken zouden worden. Met het verzoek van de Fryske Marren én de voordracht tijdens 7 
juni, is besloten de locatie Heerenveen-west nader te verkennen. 
  

46. Waarom is ervoor gekozen om vlak voor de vakantie de locatie Heerenveen-West te 
lanceren als mogelijke AZC locatie?  
Dit is een kwestie van planning in het proces. De gemeente Heerenveen heeft zorgvuldigheid 
en transparantie in het proces, hoog in het vaandel staan en is van mening dat zij altijd 
duidelijk heeft gecommuniceerd over het proces, de tijdlijn en mogelijke effecten van het 
toevoegen van nieuwe locaties. Zie ook het antwoord op vraag 45. 
 

47. Hoe wil het COA de samenstelling van personen in het mogelijke AZC Heerenveen-West 
organiseren? Is deze samenstelling realistisch gelet op de mensen die asiel aanvragen? 
Uitgangspunt hiervoor is dat de samenstelling van bewoners in een azc een weerspiegeling is 
van de vluchtelingenstroom op dat moment 
Op basis van het genoemde uitgangspunt, is het niet duidelijk hoe de situatie zal zijn op het 

moment als er een azc opent in Heerenveen. Immers de instroom komt voort uit 

onvoorspelbare mondiale crisissituaties.  

 
48. Is beoogd dat locatie Heerenveen-West centrale ontvangstlocatie wordt? 

Nee, er is altijd sprake geweest van het verzoek tot de realisatie van een regulier azc en geen 
aanmeldlocatie! Dat is ook het uitgangspunt voor de gemeente bij het aangaan van een 
bestuursovereenkomst met het COA. 
 



49. Waarom blijft het COA inzetten op grootschalige opvang als allang gebleken is dat dit de 
mensen in het AZC en de omwonenden niet ten goede komt? 
Het COA heeft het beleid in die zin veranderd dat nu wordt ingezet op een stabiele opvang 
voor langere tijd in reguliere azc’s in de grotere plaatsen, bij voorkeur in woonlocaties in 
iedere provincie. Dat gebeurt in overleg met de CdK en de burgemeesters van de grotere 
plaatsen in Fryslân. De gevraagde aantallen opvangplaatsen aan de gemeenten zijn hierop 
gebaseerd. Zie ook de beantwoording van vraag 17. 
 
 

50. Hoe garanderen jullie de veiligheid van de omwonenden en de jeugd die dagelijks in grote 
getalen over het fietspad Binnendijk Rottum fietst op weg naar school en huis? 
Zie hiervoor het antwoord op vraag 40. 
 

51. Waarom gaan jullie verder met achterhaald beleid? In verkiezingsprogramma's van 
landelijke partijen wordt gepleit voor kleinschalige azc’s. 
Op dit moment is het beleid van het rijk in samenwerking met de gemeenten en de provincies 
het uitgangspunt. We hebben als gemeenten onze eigen verantwoordelijkheid en in overleg 
met het COA werken we dit uit.  
 

52. Komt er voorafgaand aan permanente huisvesting eerst tijdelijke huisvesting op locatie 
Heerenveen-West? 
Nee, een tijdelijke huisvesting, in afwachting van de definitieve huisvesting, is niet beoogd.  
 

53. Als het haalbaarheidsonderzoek in Balk tot een positief resultaat leidt, waarom die locatie 
niet gebruiken voor een permanent AZC? 
Deels omdat het COA bij een langdurig azc de voorkeur voor een grotere kern heeft zoals 
Lemmer, Joure of Heerenveen. Antwoorden op vragen over specifieke locaties komen naar 
voren in het locatieonderzoek dat binnenkort openbaar wordt. 
 

54. Zijn er mbt een nieuw AZC in DFM al toezeggingen gedaan aan de staatssecretaris? 
Nee, de raad is aan zet om te reageren op het verzoek van de (demissionair) staatssecretaris 
en de raad heeft naar aanleiding van dit verzoek nog geen besluit genomen. 
 

55. Waarom zijn de inwoners van Fryske Marren niet op de hoogte gesteld van het onderzoek 
dat SWECO heeft uitgevoerd? 
Het onderzoek door Sweco is uitgevoerd in opdracht van de raad. Als de stukken zijn 
geagendeerd voor behandeling in de raad (Petear) worden de documenten openbaar. 
 

56. Kunt u uitleggen wat het belang van De Fryske Marren is om voor de locatie Heerenveen-
West te stemmen? 
Deze locatie komt als meest geschikt naar voren uit het locatieonderzoek van De Fryske 
Marren. In het locatieonderzoek is met verschillende factoren rekening gehouden, zoals 
grondeigenaren, nabijheid van voorzieningen en milieu. 
 

57. 1 uur voorafgaand aan de raadsvergadering bij DFM op 19 juli jl moesten de raadsleden 
aanwezig zijn. Waarom, waarvoor? 
Op 19 juli 2023 is de raadsvergadering niet een uur eerder begonnen. Mogelijk is er 
verwarring met 12 juli 2023, een week eerder, toen staatssecretaris Van der Burg bij de raad 
is geweest met het verzoek om het tijdelijke azc in Balk langer open te houden. 
 

58. Wat is de uitkomst geweest van het overleg met staatssecretaris vd Burg? 



Dat overleg heeft geresulteerd in het door het college aan de raad voorleggen van het 
verzoek en heeft in opdracht van de raad geleid tot het uitvoeren van een 
draagvlakonderzoek in Balk en omgeving. Een besluit over het wel of niet verlengen van het 
tijdelijke azc in Balk moet nog genomen worden. 
 

59. Is er met staatssecretaris vd Burg gesproken over de mogelijke komst van een permanent 
AZC in DFM? 
Nee, het verzoek van de staatssecretaris ging alleen om het op korte termijn regelen van 
plaatsen voor asielzoekers. Alleen het huidige tijdelijke azc in Balk komt hiervoor in 
aanmerking. Een langdurig azc realiseren is op korte termijn niet mogelijk. Uiteraard weet de 
staatssecretaris wel van het verzoek van het COA om een langdurig azc. 
 

60. Wie heeft het initiatief genomen voor het overleg met staatssecretaris vd Burg? 
De staatssecretaris zelf. 
 

61. Welke locaties heeft de Fryske Marren op het oog? 
De locaties die, naast Heerenveen-West, kansrijk zijn worden omschreven in het 
locatieonderzoek. Zie ook de reactie op vraag 54. 
 

62. Waar liggen de prioriteiten van De Fryske Marren? Bij de inwoners die behoefte hebben 
aan extra woningen of bj het COA/de staatssecretaris vd Burg 

Het zijn twee verschillende opgaven en wij vinden beide belangrijk. Daarom is er bij 
locatieonderzoek ook expliciet gekeken naar de combinatie van een azc met andere 
woonvormen. De locatie Heerenveen-West heeft de beste mogelijkheden voor extra 
woningen.  Het gaat dan om 45 tot 60 woningen op een totaal van 500 voor de 1e fase van de 
woonwijk. 
 

 
 
 


